



٢٩ بشنس ١٧٢٦

٦ يونيو ٢٠١٠

6 June, 2010

29 Bashans, 1726

## الرَّبُّ مَعَكَ (لوقا ١: ٢٨)

❖ كان الرب مع القديسة مريم... فمنحها خاصية فريدة وهي أن تحمل في أحشائها الله الكلمة. ومن هنا لا يجب أن تغيب مطلقاً عن أعيننا هذه النعمة الإلهية التي نالتها السيدة العذراء من قبل الرب. في الحقيقة يمكن أن تكون لنا علاقة حميمة وعميقة مع الله نفسه إذا أردنا... فإن الرب يهتم من جانبه بأن يشاركنا في شؤون حياتنا اليومية... لأنه يعرف جيداً كلمات أفواهنا قبل أن ننطق بها... ويستجيب لصلواتنا من حيث كونها لمنفعتنا... وهو بالطبع سيستمع لطلباتنا على أكثر مما نتوقعه نحن، أو على أكثر مما نأمل في الحصول عليه من الرب... " فقالت مريم: هُوَذَا أَنَا أَمَةٌ الرَّبِّ. لِيَكُنْ لِي كَقَوْلِكَ. " (لوقا ١: ٣٨).

❖ كان الرب مع حنة أم صموئيل... فكانت مثلاً يحتذى به في نوال تلك الهبات السماوية حيث حياة النعمة والتواضع. كانت حنة وزوجها ألقانة ملتزمين بناموس الرب من جهة الظهور أمام هيكل الله وتقديم الذبائح. كان لها عمقاً للحب في الفؤاد تجاه الله... ونلاحظ ذلك من خلال كلماتها المملوءة مشاعر مقدسة ومرهفة للرب. وعندما استجاب الله لصلواتها... كانت روحها المتشبعة بالشكر تعكس لنا كلمات التسيب المعجزة بالحلب للرب الإله. ولم يعطى الرب لتلك المرأة العاقر "سابقاً" ابناً واحداً بل خمسة أبناء آخرين... " ادْهَبِي بِسَلَامٍ، وَإِلَهُ إِسْرَائِيلَ يُعْطِيكَ سُوْلَكَ الَّذِي سَأَلْتَهُ مِنْ لَدُنْهُ. " (١ صموئيل ١: ١٧).

❖ يكون الرب معنا... حينما نجاهد لكي نصلى تحت أقدام الفادي. فالبعض منا يعمل مثلما فعلته مرثا في إهتمامها بأشياء أخرى أثناء وجودها مع السيد المسيح... ولكن نتمنى أن نفعل ما قد عملته مريم أختها عندما جلست تحت أقدام المخلص، لتستمع هي إلى كلماته المحيية. وقد تملكها هذا الشعور بأنها جالسة مع أقرب صديق لكي تشاركه معها في أفراحها، وإهتماماتها، وأتاعبها. يلزمنا أن نعتمد على يد الله لكي يقود هو حياتنا. فبدون ذراع الرب الحنونة في حياتنا ومساندته القوية لنا، تكون مقدرتنا على مساعدة الآخرين عاجزة وواهنة... " لَأَنَّ الرَّبَّ إِلَهُكَ مَعَكَ حَيْثُمَا تَدْهَبُ. " (يشوع ١: ٩).

❖ سيكون الرب معنا... عندما نكرس له وقتاً لكي نخلو به، ولنجلس معه ونصلى إليه... فهذا لا يعنى بالطبع أن نُحجِم وقت الصلاة... فالهذيم مع الله لا يحده زمان أو التزامات. ويتطلب هذا أن نأخذ في الإعتبار أن محبة الله لا تُمنح فقط في أوقات محدودة ومعينة بل هي محبة أبدية... "الرب نُورِي وَخَلَّاصِي، مِمَّنْ أَخَافُ؟ الرَّبُّ جِصْنُ حَيَاتِي، مِمَّنْ أُرْتَعِبُ؟" (مزامير ١: ٢٧).

## The Lord is with you (Luke 1:28)

- ❖ **The Lord was with Saint Mary.** And she was graced with the privilege of being able to bear the Son of God. We should never forget her high privilege in this respect. Anyone can truly have a deep relationship with God. The Lord is interested in sharing with us our daily life details. The Lord knows our words before we speak; The Lord will answer our prayer according to what is best for us and The Lord will answer our prayer with more than we had ever dared to ask or hope for... "Then Mary said, "Behold the maidservant of the Lord! Let it be to me according to your word." (Luke 1:38).
- ❖ **The Lord was with Hannah.** And she became a wonderful example of grace and humility. She and her husband Elkanah faithfully traveled to the tabernacle every year to worship and offer sacrifice. Hannah had deep and abiding love for God; her spiritual passion was seen in her prayer. When God answered Hannah's prayer, her thankful soul responded with words of praise that were filled with abundance of love for God. The Lord not only blessed her with Samuel but also with five more children... "Go in peace, and the God of Israel grant your petition which you have asked of Him." (1 Samuel 1:17).
- ❖ **The Lord is with us** because we struggle to pray at His feet... Few of us like Martha have so many things to do and accomplish but wish to be like Mary sitting under Jesus Christ feet listening to every word He will say and feeling like sitting with our best friend sharing moments of joy, concerns, doubts, burdens. We need to depend on God's hand to guide us and direct our life... Without God's hand in our life and His power in us we are powerless to help anyone... "For the Lord your God is with you wherever you go." (Joshua 1:9).
- ❖ **The Lord will assuredly be with us** when we make time every day to draw away and spend time with Him to pray, but that doesn't mean that we are limited by schedule to pray. We can pray whatever and whenever situation arises... We have to put also in consideration that God's love is unending... "The Lord is the strength of my life; of whom shall I be afraid?" (Psalm 27:1).

## Condolences

2. The departed Maher Wassef, he is the husband of Nadia daughter of Hanna Abdel Sayed and sister of Laila wife of the deacon Magdi Saad; and Aida wife of Ekram; and Adel, and he is the father of Ihab and Andrew

Condolences today from 5:00 – 9:00 p.m. at Urgel Bourgie (3955 Cote de Liesse) and the funeral will be at 11:00 a.m. from Saint George Church

Church News and Schedule by telephone:  
514 274-1589

Church's website [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 [frpishov@stmarkmontreal.ca](mailto:frpishov@stmarkmontreal.ca)

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 [frmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:frmikhail@stmarkmontreal.ca)

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 [franthony@stmarkmontreal.ca](mailto:franthony@stmarkmontreal.ca)

## Service Schedule

## جدول مواعيد الخدمة

+ Meeting of Saint John the beloved	Tue	11	AM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ confessions	Tue	4½ - 7	PM	+ إعتراقات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ The Holy Liturgy	Thu	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعتراقات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG – Grade 3) (Grade 4 - 6)	Sat	1 - 3	PM	+ درس الحان و قبطي (grade 3 - KG ) (grade 4 - 6)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	3 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels club	Sat	3 - 7	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7	PM	+ عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½- 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Servants meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدام

## أخبار الكنيسة

1. كلمنا د.بىسرى أرمانىوس فى الأحد الماضى عن "كيف أفهم نفسى فى المسيح" وكلمات هذا الإجتماع الشهرى قيمة جداً ونافعة كثيراً – أرجو أن يزداد الإهتمام جداً بهذا الإجتماع.
2. بدأت الكنيسة قداساً أسبوعياً يوم الخميس من كل أسبوع من 8 - 10 صباحاً
3. يبدأ التسجيل فى مهرجان الكرازة لهذا العام – ويشمل الأعمار من الحضانة حتى الخريجين للإشتراك رجاء الإتصال بهانى واصف أو خدام فصول التربية الكنيسة..

.. 4

.. 5

.. 6

## مشاركة

- تشارك الكنيسة أبناءها مشاعرهم وتطلب للراقدين نياحاً فى أحضان القديسين
1. المرحوم سمير رزق الله زوج السيدة مرجريت شقيقة الشماس سليمان، ووالد باتريك وعمانويل وماثيو
  2. المرحوم ماهر واصف زوج السيدة نادية ابنة حنا عبد السيد، وشقيقة ليلي زوجة الشماس مجدى سعد، وعابدة زوجة إكرام، وعادل – ووالد إيهاب وأندرو .
- العزاء مساء اليوم من 5 - 9 مساءً ب Urgel Bourgie 3955 Cote de Liesse والجنائز 11 صباح الإثنين من كنيسة مارجرس

## CHURCH NEWS

1. Dr. Youssry Armanious will speak to us today during the family monthly meeting about "understanding ourselves in Christ". The meeting will be from 1:00 – 2:15 p.m.
2. The church will start praying the Holy Liturgy every Thursday from 8:00 – 10:00 a.m.
3. Next Wednesday will be the commemoration of the appearance of the bodies of Saint John the Baptist and Elijah the prophet. The feast of Saint Anba Abraam, Bishop of Fayoum will be on Thursday.
4. Registration started for *Mahragan Al Keraza* for this year and it includes the ages from kindergarten to graduates. For registration please call Hany Wasef or the Sunday classes' servants.
5. Registration for the summer camp (grades 1 – 6) ends today.
6. The meeting of Saint John the beloved will be next Tuesday at 11:00 a.m.

## Condolences

- The church shares the feelings of the families of the departed and asks for their souls to be reposed in the bosom of the saints:
1. The departed Samir Rizkalla, he is the husband of Margueritte sister of the deacon Soliman; and father of Patrick, Emmanuel and Matthew.